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PROTOKÓŁ NR III/2014 

 z III sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 30 grudnia 2014 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 10
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:       15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Ryszard Dziadak   - Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

5. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

10. Karol Sakowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11.  Maria Smolarek   - Członek  Komisji Rewizyjnej 

12. Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

13.  Bronisław Światły  - Członek Komisji OZKiS 

14.  Jan Tronina    - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Zbigniew Wołowiec  - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowka   - Skarbnik Gminy 

4. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

5. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

8. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9. Marek Serweta   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

10. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 
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12.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

13.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

14.  Stanisław Grajoszek   - Sołtys wsi Kamion 

15. Tadeusz Ignasiak   - Sołtys wsi Mierzyce 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie III sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu II sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2015 – 2025, 

b) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

c) zaciągniecie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu  Ochrony Środowiska, 

d) zarządzenia wyborów do organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy, 

e) pozytywnego zaopiniowania propozycji planu aglomeracji Wierzchlas, 

f) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok, 

g) przyjęcie planu pracy Rady Gminy i jej organów na 2015 rok.  

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

 

Otwarcie II sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał Panie i Panów 

radnych, Panią sołtys i Panów sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 
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Nie  było więcej uwag ani zmian Przewodniczący poddał  projekt porządku 

wraz z dodatkowymi propozycjami pod głosowanie i przyjęty został 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu II sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 12 grudnia  2014 r. do 30  grudnia 2014 r., które  stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał Starostę  Powiatu 

Wieluńskiego Andrzeja Stępnia. 

 

Starosta Wieluński Andrzej Stępień, Panie Przewodniczący wysoka Rado, Panie 

Wójcie, drodzy sołtysi, jestem na dzisiejszej sesji po raz pierwszy od wyborów 

samorządowych.  

Na początku chciałem złożyć Paniom i Panom radnym oraz Wójtowi gratulacje 

z racji wyboru na następną kadencję i życzyć realizacji planów i zamierzeń 

związanych z funkcjonowaniem w samorządzie gminy Wierzchlas.  Korzystając 

z okazji chciałem podziękować za to, że dana została mi po raz kolejny szansa 

reprezentować Gminę Wierzchlas w Powiecie Wieluńskim. Rada Powiatu po raz 

kolejny powierzyła mi obowiązki Starosty Wieluńskiego. Powierzoną funkcję 

będę się starał pełnić z godnością i w poczuciu służby dla wszystkich 

mieszkańców Powiatu. Chciałem zapewnić i zadeklarować, że współpraca 

będzie prowadzona tak jak do tej pory, a minęło już 9 lat od kiedy pełnię funkcję  

Starosty.  Był to dobry czas szczególnie dla naszej lokalnej społeczności Gminy 

Wierzchlas, dobry czas który wynikał tez z tego, że była dobra współpraca 

między samorządem gminy Wierzchlas i organami powiatu Wieluńskiego. Mam 
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wielką nadzieję, że kadencja 2014-2018  będzie dobrym czasem dla naszych 

mieszkańców. Realizowane będą w tym roku zadeklarowane zadania                             

w poprzedniej kadencji,  jak również zadania wynikające z bieżącego 

funkcjonowania samorządów i zadania do których scenariusz będzie pisało  

życie.  

U progu roku 2015  dziękując za całą poprzednią kadencję i za przedni rok 

chciałbym  złożyć Panu Wójtowi, radnym i sołtysom dobrego roku 2015, żeby 

ten rok był przynajmniej taki jak rok 2014, a jak nie będzie gorszy to też nie 

będzie źle. Wszystkiego dobrego na ten Nowy 2015 Rok.  

Dziękuję za zaproszenie na sesję i deklaruję  uczestnictwo w kolejnych pracach 

Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk w imieniu Rady Gminy 

chciałbym pogratulować reelekcji na stanowisko Starosty Wieluńskiego i życzę 

Panu Staroście aby nasza współpraca przebiegała równie owocna jak w latach 

ubiegłych.  

 

Starosta Wieluński Andrzej Stępień opuścił obrady sesji Rady Gminy 

Wierzchlas.  
 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2015 – 

2025, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak Skarbnik Gminy, która  

poinformowała, że projekt uchwały omawiany był szczegółowo na 

posiedzeniach Komisji, wszystkie zgłoszone uwagi zostały wyjaśnione podczas 

obrad Komisji.  

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  Barbara Puczkowska – 

odczytała Uchwałę Nr IV/322/2014  z dnia 8 grudnia 2014r.  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie  opinii  o projekcie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchlas.  

Opinia stanowi załącznik nr 3. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionej opinii, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Skarbnik Gminy 

Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr  III/12/2014 w w/w sprawie. 

Po odczytaniu treści uchwały została ona poddana pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych, co stanowi kworum 

i rozstrzyga o ważności głosowania. 

 

b) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak Skarbnik Gminy, która 

poinformowała, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
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Wierzchlas na 2015 r. był bardzo szczegółowo omawiany na posiedzeniach 

poszczególnych Komisji i  nie było uwag, jeśli w tym momencie pojawiły się 

jakieś pytania bądź uwagi to proszę o ich przedstawienie.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił 

Wiceprzewodniczącą Barbarę Puczkowską o odczytanie Uchwały Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Łodzi, Nr IV/323/2014 z dnia 8 grudnia 2014 r.                   

w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Wierzchlas na 2015 rok, oraz 

Uchwały Nr IV/324/2014 z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Wierzchlas. 

Opinie stanowią załączniki nr 4,5, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zwrócił się do radnych  z 

prośbą o dyskusję nad projektem budżetu Gminy Wierzchlas na 2015 r.   

Radni nie zgłosili żadnych wniosków ani uwag,  w związku z tym Przewodniczący 

Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Skarbnik Gminy Teresę Nowak 

o odczytanie projektu uchwały Nr III/13/2014 w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Wierzchlas na 2015 rok. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 

kworum i rozstrzyga o ważności głosowania. 

Budżet Gminy Wierzchlas na 2015 rok został przyjęty jednogłośnie.  

 

c) zaciągniecie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu  Ochrony Środowiska, 

Przewodniczący rady Gminy Jacek Młynarczyk temat omawiany był na 

posiedzeniach Komisji dotyczy wniosku złożonego  do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi o udzielenie 

dofinansowania na realizację zadania pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Kraszkowice”. Zarząd i Rada Nadzorcza przychyliły się do 

wniosku i udzieliły Gminie Wierzchlas dofinansowanie w kwocie: 3 108 096,00 

zł, z tego 1 554 048,00 zł pożyczki i 1 554 048,00 zł dotacji. Warunkiem 

wypłaty dotacji i pożyczki będzie jednak dostarczenie do WFOŚiGW w Łodzi 

uchwały Rady Gminy Wierzchlas o zaciągnięciu pożyczki oraz opinia RIO dot. 

możliwości spłaty kwoty pożyczki. 

Nie było pytań ani uwag w związku z tym ani poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr III/14/2014 w/w sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

d) zarządzenia wyborów do organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych gminy, 

Wprowadzenia  do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

poinformował, że przeprowadzenie wyborów na sołtysów i rad sołeckich należy 

zorganizować w terminie 3 miesięcy od wyborów stanowiących Gminy czyli  

Rady Gminy. Sekretarz powiedział, że każde sołectwo ma nowy  Statut , który 
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podjęła Rada Gminy na ostatniej sesji tj. 12 grudnia br. w związku z tym należy 

podjąć oddzielną uchwalę dla każdego sołectwa  i wymagają tego zasady 

techniki prawodawczej, które  skłaniają  nas do tego aby zarządzić 

przeprowadzenie wyborów dla każdego sołectwa.  Wybory w sołectwach maja 

odbyć się do 28 lutego br.  

Nie było pytań ani uwag w związku z tym ani poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr III/15/2014  do Nr III /29/2014 w/w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

e) pozytywnego zaopiniowania propozycji planu aglomeracji Wierzchlas, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr III/30/2014 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

f) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr III/31/2014 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 
 

g) przyjęcie planu pracy Rady Gminy i jej organów na 2015 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały                         

Nr III/32/2014 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

 
 

Punkt 6 

 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk chciałbym zgłosić dwa  
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wnioski aby radni przychylili się do nich i wyrazili zgodę na ich sfinansowanie. 

Pierwszy wniosek dotyczy ul. Sportowej w Wierzchlesie, która  ma 

nieuregulowany stan prawny dlatego,  że droga po której dotychczas   jeździmy 

znajduje się na działkach osób prywatnych. Przebudowa drogi na właściwy ciąg  

spowoduje, że droga będzie bardziej kręta  oraz nawożenie kruszywa na ten 

odcinek drogi będzie  w wysokości wykupu gruntów po których obecnie biegnie 

droga.   

Proszę radnych aby zajęli się tą sprawą  na posiedzeniach Komisji temat wart 

jest uwagi, ponieważ przy okazji uchwalania planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Wierzchlas należy temat wyjaśnić i zapisać 

zgodnie ze stanem prawnym. Zobowiązuję się ze swojej strony skontaktować 

z właścicielami działek i przeprowadzenie rozmów w tej sprawie aby bez 

dodatkowych kosztów uregulować stan prawny ul. Sportowej. 

 

Kolejna wniosek dotyczy zakupu kosiarki bijakowej z regulacją położenia, która 

jest niezbędna przy wykaszaniu rowów i stromych poboczy  na terenie gminy.  

Sprzęt który obecnie posiada gmina pozwala tylko na poziome wykaszanie 

poboczy, dlatego zwracam się do radnych o pochylenie się nad tematem w 

sprawie zakupu takiego sprzętu na posiedzeniach Komisji.  

Wójt Gminy,  zasięgnąłem opinii w  sprawie  zakupu kosiarki bijakowej                 

w Powiatowym Zarządzie Dróg w Wieluniu, który w taki sprzęt zaopatruje się 

w Kielcach  jest to dobrej jakości sprzęt, a  koszt zakupu wacha się w granicach  

ok. 50.000 zł 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk proszę radnych 

o zastanowienie się nad tym tematem na posiedzeniach komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk chciałbym złożyć serdeczne 

życzenia noworoczne aby Nowy 2015 Rok był równie dobry, albo jeszcze 

lepszy niż miniony. Wszystkiego dobrego.  
 

Punkt 7 

 

Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął III sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 10
30

. 
 


